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Úvod:  
V souladu se Stanovami Středočeského badmintonového svazu z.s., ze dne 8.6.2016 má  Výkonný výbor StčBaS z.s. , povinnost jednou za pět let předložit Členské schůzi StčBaS z.s., strategický plán rozvoje spolku. Tento Strategický plán rozvoje Středočeského badmintonového svazu plynule navazuje na dokument Strategický plán StčBaS 2020-2024, který schválila Členská schůze StčBaS na svém jednání dne 8.6.2020. 
Níže uvedený plán popisuje současný stav ve srovnáním s plánem minulým a zároveň definuje reálné cíle do dalšího čtyřletého  období. 
I. Definování hlavních cílů  

 Růst členské základny. 
 Zajištění finanční stability. 
 StčBaS jako servisní organizace. 
 Sportovní činnost. 

 
 ČLENSKÁ ZÁKLADNA STČBaS 

Popis: V současné době ve Středočeském kraji působí 13 aktivních klubů. Za poslední čtyři roky se novými členy staly dva kluby, naopak svoji aktivní činnost tři kluby ukončily, takže se dá říci, že se jedná o setrvalý stav co se týká počtu aktivních klubů StčBaS. V celorepublikovém měřítku se společně s Východočeským badmintonovým svazem řadíme mezi nejmenší svazy v rámci ČBaS. 
K 31.1.2025 dni má hráčskou, trenérskou či rozhodcovskou licenci 225 členů StčBaS. Vzhledem k poklesu hráčů v celorepublikovém měřítku související především s pandemíí COVID 19 v letech 2020-2021, kdy se dalo sportovat pouze v omezeném režimu a aktivita klubů byly utlumena,  lze konstatovat, že členská základna StčBaS má nyní mírně stoupající tendenci. 
Do soutěží družstev dospělých regionálních lig  Prahy + Středočeského kraje se aktivně zapojuje zhruba pět klubů naší oblasti a do soutěží mládeží pak cca. osm klubů. 
Níže tabulka členské základny Středočeského badmintonového svazu v letech 2018-2025. 
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Cíl: Cílem je navýšit počet klubů a tím i počet aktivních hráčů StčBaS z.s. jak mezi dospělými, tak především mezi mládeží. Poslední roky VV StčBaS z.s. aktivně pracuje na navyšování členské základny i ve spolupráci s projekty ČBaS, byl zřízen web Pojď hrát badminton, kde je mapa všech klubů naší oblasti a základní informace pro rodiče, dále pak v rámci projektu Pojď hrát badminton. VV StčBaS finančně v minulých letech podporoval náborové akce klubů středočeské oblasti a v neposlední řadě VV StčBaS finančně podporuje kluby pracující s mládeží z programu Organizace sportu. Do budoucna je třeba i nadále intenzivně pracovat na navyšování členské základny v možnostech StčBaS. Dané problematice zcela jistě prospěje centralizovaná kampaň  ČBaS - projekt BAMITO, kde jsou zcela jistě  větší možnosti především finanční a personální badminton propagovat a děti do klubů přivést. VV StčBaS v rámci svých možností i nadále bude vyvíjet vlastní činnost na podporu rozvoje členské základny. 
 

 FINANCOVÁNÍ STČBaS 
Popis: Rozpočet StčBaS je v současné době tvořen členskými přípspěvky, které tvoří cca. 8% celkového rozpočtu, dále pak zanedbatelnou částkou reklamní smlouvy a dary.  Z 90 % je rozpočet závislý na přerozdělení dotace ČBaS v programu Organizace sportu z programu Národní sportovní agentury.  Prostředky z Programu Organizace sportu jdou na zajištění chodu StčBaS, organizaci soutěží ve Středočeském kraji, na pokrytí nákladů účastí družstev regionálních výběrů U11, U13 a U15 atd. V současné době jsou prostředky poskytované ČBaS dostačující na zajištění chodu StčBaS, avšak v případě aktivace vlastních projektů StčBaS v budoucnosti bude zcela nezbytné rozpočet navýšit. StčBaS od roku 2021 pravidelně hospodaří v kladných číslech, což je třeba udržet i do dalších let.  
Cíl: Do budoucna pracovat na hledání i jiných zdrojů než z ČBaS jako jsou sponzorské smlouvy, finanční dary a taktéž vlastní hospodářská činnost StčBaS z.s. ve smyslu organizování workshopů, trenérských kurzů, kurzů pro rozhodčí, atd. Cílem pro další období je udržet financování StčBaS v kladném hospodaření. 
 



 StčBaS JAKO SERVISNÍ ORGANIZACE 
Popis: Výkonný výbor StčBaS pracuje ve tří členném složení na dobrovolné bázi. Každý člen výkonného výboru  má definován oblast zájmu, kterou má na starost. VV StčBaS se schází pravidelně cca.1 x za 3 měsíce na jednání, kde jsou pravidelně kontrolovány úkoly, které byly  jednotlivým členům VV zadány a zároveň jsou zadány nové úkoly.  
Zápisy z jednání VV StčBaS , jakožto z ČS StčBaS jsou pravidelně publikovány na webových stránkách StčBaS. Jako priority si vedení StčBaS dává informovanost členů ohledně dění v oblasti, rychlé zpracování výsledků a spolupráce s ostaními organizacemi jako je ČBaS, ČUS, SK a jiné. 
Cíl: I nadále pravidelně veškeré informace z naší oblasti zveřejňovat na webových stránkách spolku, aktivně komunikovat s kluby v oblasti a v případě možnosti zapojení se do náborových akcí spolupracovat i s jinými organizacemi. Cílem bude též vytvořit soc. sítě StčBaS. 

 
 

 SPORTOVNÍ ČINNOST 
Popis: Kluby středočeské oblasti pravidelně pořádají jak oblastní, tak republikové turnaje napříč všemi věkovými kategoriemi. StčBaS již několik let pravidelně pořádá turnaj mládeže Středočeský pohár kategorie U13, který je i pro hráče bez licence a jehož cílem je přitáhnout k soutěžnímu badmintonu i hráče, kteří nehrají pravidelně soutěže. 
Cíl: Je třeba do budoucna zachovat a podporovat pořadatelství turnajů v naší oblasti.  V soutěži družstev je zcela jasnou prioritou pokračovat ve společné soutěži 2., 3., a 4. regionální liga společně s Pražským badmintonovým svazem. V návaznosti na případné zvyšování členské základny  mládeže, je cílem obnovit soutěž družstev kategorie U15, případně U19 což závisí především na množství hráčů, což především v kategorii U19 je dosti problematické. 
Jedním ze zásadních bodů sportovní činnosti je účast našich hráčů na Letní olympiádě dětí a mládeže, která se koná každé dva roky a na programu her je badminton pravidelně od roku 2015. V letech 2015, 2017, 2019, 2022, 2024 se naše výprava pravidelně zúčastňuje a patří mezi nejúspěšnější sporty Středočeského kraje se ziskem  4 zlatých a 7 bronzových medailí. I do budoucna je třeba podpořit výběr hráčů a trenérů reprezentujících na LODM. Dalším zásadním bode sportovní činnosti našeho svazu je pravidelná účast našich týmů na turnajích oblastních výběrů 



kategorií U11, U13 a U15, kterých se naši hráči historicky účastní a naše oblast posbírala mnohá medailová umístění. I do budoucna je třeba podpořit výběr hráčů naší oblasti. 

 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


